
14. marts 2012
I Henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37, stk. 1 stiller vi følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål:

Hvad vil Naalakkersuisut gøre ved større og større problem med narkotikamisbrug?  Det er 
kommet frem, at man ved registrering af fødsler i løbet af 4 måneder har registreret, at 15 % 
af fødende kvinder har været brugere af hash og at man har måttet observere de nyfødte i 
intensivafdelingen.

(Medlemmer af Inatsisartut Siverth K. Heilmann og Knud Kristiansen, ATASSUT)

Begrundelse:

I den seneste tid har medierne været optaget af, at man inden for 4 måneder har erfaret, at 15 % af 
gravide kvinder hr været brugere af hash og at deres børn har været anbragt i intensivafdelingen.

Derudover hører vi mere og mere om skolebørns udtalelser om, at det er ganske let at skaffe hash 
og at flere og flere har prøvet det; og det er meget bekymrende mener ATASSUT.

Vi ved i Atassut, at man med Paarisa i spidsen gør stort arbejde med forebyggende arbejde i 
sundhedsvæsenet og kommunerne, men det er meget bekymrende, at børn helt åbent beretter om, at 
de prøver hash.

I Atassut kan vi ikke acceptere stiltiende, at mødre udsætter deres børn for ødelæggende passiv 
indtagelse af forbudt hash. Det kunne bl.a. være nogle politikeres åbenlyse melding til befolkningen 
om, t de på et eller andet tidspunkt har prøvet eller brugt hash, der gør det spændende at prøve.
Vi skal alle sammen i fællesskab bekæmpe brug af hash; men Atassut vil spørge Naalakkersuisut, 
hvad man agter at gøre yderligere ved problemet.

Vi håber på svar inden for svaringsfristen.


